

Title (en)

DISPENSING BOTTLE AND METHOD.

Title (de)

VERTEILFLASCHE UND VERFAHREN.

Title (fr)

PROCEDE ET BOUTEILLE DE DISTRIBUTION.

Publication

EP 0116065 A1 19840822 (EN)

Application

EP 83902503 A 19830707

Priority

US 40756582 A 19820812

Abstract (en)

[origin: WO8400707A1] Squeeze bottle assembly including a drop forming plug (12) and an overcap (14), as well as the method for assembling the drop forming plug to the bottle. The drop forming plug is formed with a drop forming cone (21) at its upper portion, connected by way of a capillary tube (22) to a drop forming reservoir interior of the neck of the drop forming plug. The drop forming plug is seated within the bottle with a construction eliminating any crevices that the heretofore rounded underportion of drop forming plugs have displayed. The overcap is provided with a purging pin (30) and seal plug (31) which centeringly engage the drop forming cone and capillary tube of the drop forming plug. The method of assembly contemplates positioning the drop forming plug on a plug arbor (40) which orients the same. Thereafter a transfer seat (50) is positioned over the drop forming plug and engages the plug. The transfer seat, while carrying the drop forming plug, is positioned over the bottle. The plug is centered by use of the transfer bead (18) on the neck of the bottle. Thereafter the plug is seated into position snugly pressed into the bottle. Interlocking structure (26, 28) are provided on the lower portion of the drop forming plug to sealingly retain the same within the neck of the bottle.

Abstract (fr)

Dispositif de bouteille à pression comprenant un bouchon de formation de gouttes (12) et un capuchon (14), et procédé de montage du bouchon de formation de gouttes sur la bouteille. Le bouchon de formation de gouttes est formé d'un cône de formation de gouttes (21) sur sa partie supérieure, relié par un tube capillaire (22) à un réservoir de formation de gouttes à l'intérieur du col du bouchon de formation de gouttes. Le bouchon de formation de gouttes est fixé à la bouteille par une construction éliminant les fentes, formées jusqu'ici par la partie inférieure arrondie des bouchons de formation de gouttes. Le capuchon est pourvu d'une pointe de purge (30) et d'un bouchon d'étanchéité (31) qui engagent en les centrant le cône de formation de gouttes et le tube capillaire du bouchon de formation de gouttes. Le procédé de montage prévoit le positionnement du bouchon de formation de gouttes sur un axe de bouchon (40) orientant ce dernier. Ensuite est positionné sur le bouchon de formation de gouttes un siège de transfert (50) qui engage le bouchon. Le siège de transfert, tout en portant le bouchon de formation de gouttes, est positionné sur la bouteille. Le bouchon est ensuite mis en place, bien enfoncé dans la bouteille. Un dispositif de verrouillage (26, 28) est prévu sur la partie inférieure du bouchon de formation de gouttes pour retenir ce dernier de façon étanche dans le col de la bouteille.

IPC 1-7

B05B 11/04

IPC 8 full level

B65D 47/18 (2006.01)

CPC (source: EP)

B65D 47/18 (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

FR

DOCDB simple family (publication)

WO 8400707 A1 19840301; EP 0116065 A1 19840822; IT 1171849 B 19870610; IT 8348713 A0 19830719

DOCDB simple family (application)

US 8301039 W 19830707; EP 83902503 A 19830707; IT 4871383 A 19830719